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PROTOKÓŁ NR 45/22 
Z WYJAZDOWEGO POSIEDZENIA KOMISJI DO SPRAW EDUKACJI, 

KULTURY, SPORTU I ORGANIZACJI POZARZĄDOWYCH RADY POWIATU  
W GRYFINIE 

z dnia 26 września 2022 r. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13:00 w Powiatowym Zakładzie Aktywności Zawodowej 
w Gryfinie, a następnie było kontynuowane i zakończyło się o godz. 14:55 w siedzibie 
Starostwa Powiatowego w Gryfinie. W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista 
obecności - zał. nr 1) Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie 
Jarosław Łoś, Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk, Sekretarz 
Powiatu Andrzej Krzemiński, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie 
Bożena Stawiarska. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum i poprowadził Przewodniczący 
komisji Remigiusz Rzepczak. Głównym tematem posiedzenia było zapoznanie się bieżącą 
działalnością Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie, zapoznanie się 
bieżącą działalnością Powiatowego Centrum Pomocy w Gryfinie oraz analiza i opiniowanie 
projektów uchwał na XL sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Ad.2  
Porządek obrad 45 posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych Rady Powiatu w Gryfinie został przedstawiony i stanowi zał. nr 2. 
 
Ad.3  
Protokół nr 44/22 posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych z dnia 22 sierpnia 2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.4 Zapoznanie się z bieżącą działalnością Powiatowego Zakładu Aktywności   

Zawodowej w Gryfinie  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał o funkcjonowanie Zakładu od momentu jego 
założenia, jakie są bieżące potrzeby. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że Zakład funkcjonuje na takich samych działach tj. strzelnica sportowa, dział 
sprzątania i pielęgnacji zieleni, usługi krawieckie, dział pakowania i konfekcjonowania, dział 
produkcji podpałki, dział niszczenia dokumentów. Dyrektor poinformował, że obecnie 
zatrudnionych jest 40 osób niepełnosprawnych i 15 osób pełnosprawnych z kadry. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał, czy wszystkie działy pracują. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że tak. Dodał, że sytuacja gospodarcza odbija się też na Zakładzie, ponieważ 
zleceń jest mniej. W dziale pakowania i konfekcjonowania zmniejszyła się ilość zamówień,  
a w związku z tym zmniejszono zapotrzebowanie w tym dziale. Dyrektor poinformował,  
że jest spore zainteresowanie strzelnicą sportową i może być większe w związku  
z wprowadzeniem nowego przedmiotu do szkół. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał, czy szkoły kontaktowały się już w tej 
sprawie z Zakładem. 
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Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że kontaktował się już Zespół Szkół Ponadpodstawowych w Gryfinie. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał, czy Zakład przedstawiał swoją ofertę innym 
szkołom. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że oferta została wysłana do wszystkich szkół w Gryfinie, tyczy się to głównie 
ostatnich klas szkół podstawowych i pierwszych klas szkół ponadpodstawowych. Dodał też, 
że dla szkół wiąże się to z dodatkowymi funduszami. 
 
Radny Jerzy Domaradzki zapytał, czy opłatę nalicza się wszystkim szkołom razem i czy jej 
wysokość jest inna niż dla indywidualnych osób. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że opłata w tym wypadku jest inna i będzie naliczana zbiorowo, w zależności 
od liczby godzin lekcyjnych i ilości uczniów.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał o sytuację związaną z kadrą Zakładu, 
ponieważ kiedyś wyglądało to niezbyt dobrze. 
 
Radny Jerzy Domaradzki zapytał, czy kadra została ta sama, czy się zmieniła. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że nie ma dawnej pani kadrowej i jest nowa, a kierownik działu pakowania i 
konfekcjonowania jest na długotrwałym zwolnieniu lekarskim. Powiedział, że odkąd jest 
dyrektorem, tj. od 01.06.2022 r. nie zauważył nic niepokojącego.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała o kierownictwo w działach.  
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że dwa działy nie są obsadzone, tj. dział pakowania i konfekcjonowania i dział 
sprzątania i pielęgnacji zieleni. W obu działach zastępstwo pełni jedna osoba. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy osoby przydzielone są do poszczególnych 
działów. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że tak, ale gdy jest większe zapotrzebowanie na innym dziale to część 
pracowników jest przenoszonych. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała o ilość osób w działach. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że największym działem pod względem liczebności osób jest dział sprzątania i 
pielęgnacji zieleni (14 osób), trzy osoby są w dziale niszczenia dokumentów, siedem osób jest 
w dziale krawiectwa, za strzelnicę odpowiada Kierownik działu i jedna osoba jest 
przygotowywana do pomocy, a reszta osób rozmieszczona jest w pozostałych działach (dział 
pakowania i konfekcjonowania - 11 osób, dział produkcji podpałki ekologicznej - 5 osób).  
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Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała ile osób jest w dziale produkcji podpałki. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że jest to pięć osób. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał jak odbywa się promowanie usług i strony 
internetowej oraz ochrona danych osobowych z procedurami. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że Zakład prowadzi stronę internetową i konto na portalu społecznościowym, 
zaś ochroną danych osobowych zajmuje się firma zewnętrzna. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał, czy Zakład stara się uzyskiwać zlecenia od 
podmiotów, np. w kwestii niszczenia dokumentów.  
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że co jakiś czas Zakład wysyła oferty do różnych podmiotów. Dodał,  
że ostatnio wysłano ofertę do około 40 firm w okolicy, a firma ze Szczecina skorzystała  
z usługi.  
 
Radny Bartosz Biegus powiedział, że strona internetowa Zakładu nie jest zabezpieczona. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że strona nigdy nie była zabezpieczona i do 
dnia dzisiejszego jej nie zabezpieczono. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że trzeba będzie o to wystąpić. 
 
Radny Bartosz Biegus zapytał, czy udało się coś wynegocjować w kwestii sprzedaży 
internetowej i ceny wysyłki, której koszt kilka lat temu był bardzo wysoki. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że usługa ta została wyłączona i sklep internetowy również. Dodał, że widnieje 
tylko podstrona sklepu internetowego, a usługa została wyłączona na prośbę poprzedniej 
dyrektor Zakładu. Poinformował, że jest chęć ponownego uruchomienia sprzedaży.   
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że sklep internetowy jest nadal widoczny  
i mylne jest to, że ceny sklepu internetowego różnią się od cen widniejących stacjonarnie w 
Zakładzie. Zapytała, który dział na dzień dzisiejszy jest najbardziej dochodowy, a który dział 
jest najmniej dochodowy. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że najbardziej dochodowy jest dział sprzątania i pielęgnacji zieleni, a najmniej 
dochodowy jest dział produkcji podpałki, który w momencie, gdy nie ma zapotrzebowania na 
podpałkę zajmuje się także zadaniami działu pakowania i konfekcjonowania. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy działy takie jak dział sprzątania  
i pielęgnacji zieleni i dział pakowania i konfekcjonowania są najbardziej dochodowe dla 
Zakładu. 
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Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że strzelnica sportowa także jest takim działem. Dodał, że największe 
zainteresowanie było w momencie wybuchu wojny na Ukrainie. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że dwa najbardziej dochodowe działy mają 
jednego opiekuna. Zapytała, czy ma on czas zajmować się dwoma działami jednocześnie. 
Radna ponadto zapytała, czy dział produkcji podpałki ma swojego kierownika. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że dział produkcji podpałki ma swojego kierownika i wykonuje on obowiązki 
na tych dwóch działach. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy Zakład ma podpisaną jakąkolwiek stałą 
współpracę na nowe zlecenia. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że nie. Dodał, że Zakład jest na etapie negocjacji nowej umowy z Gryfińskim 
TBS i po pierwszych rozmowach z PUK w Gryfinie, a także podpisana będzie nowa umowa 
w dziale niszczenia dokumentów. Dyrektor poinformował, że firma ze Szczecina nie ma 
podpisanej umowy z Zakładem, ale co kwartał odbywać ma się odbiór dokumentów  
do niszczenia. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy oferta, która była wysyłana do około 40 
firm była wysyłana również do jednostek. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że ofertę wysłano do tych jednostek, od których Zakład nie ma zleceń, m.in.  
do Gminy Widuchowa. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała o gminę Gryfino. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że Gmina Gryfino współpracowała wcześniej z Zakładem i wystąpiono do niej 
ponownie z ofertą, jednak inny podmiot zaproponował niższą cenę. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy odbiór dokumentów przez Zakład odbywa 
się na takich samych zasadach jak wcześniej. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że zarówno Zakład odbiera dokumenty, jak i można je przywieźć. Jest też 
skrzynka, do której można wrzucać dokumenty.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, jakie jest rozwiązanie na stałą współpracę ze 
szkołami, ponieważ kierownik działu strzelnicy sportowej ma też dodatkową pracę.  
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że będzie dodatkowo w tym dziale kolejny pan, który jest obecnie zatrudniony 
na pół etatu, a również ma uprawnienia.  
 



 

5 
 

Radny Bartosz Biegus powiedział, że przejrzał stronę internetową i to, o co wnioskowano 
kiedyś nie zostało wdrożone. Nie ma zakładki RODO, kontaktu do Inspektora Ochrony 
Danych Osobowych, klauzul informacyjnych. Zapytał, jaki jest koszt miesięczny obsługi. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że jest to koszt 2029,50 złotych brutto na kwartał. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała o możliwość współpracy z Zespołem Szkół 
Specjalnych w Nowym Czarnowie. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że rozmawiał z dyrektorem tej placówki i jest chęć podjęcia stałej współpracy. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała o pracowników PZAZ i możliwość wpuszczenia 
ich na wolny rynek. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że są osoby, u których widać potencjał. Mogłyby trafić na wolny rynek i sobie 
na nim poradzić. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy podejmowane są jakieś kroki, aby zacząć 
współpracę z innymi pracodawcami, którzy mogliby wpuścić te osoby na samodzielny rynek. 
Powiedziała, że zwolniłoby się miejsce dla nowych osób.  
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że chciałby podjąć współpracę z innymi pracodawcami. Dodał, że trójka 
byłych pracowników pracuje już w nowo powstałej firmie Pełnosprawni.  
 
Radny Jerzy Domaradzki zapytał o sytuację finansową Zakładu. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że sytuacja nie jest łatwa. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy Zakład korzysta z projektów poza 
powiatowych czy dofinansowań. Ponadto zapytała, z jakimi instytucjami pozarządowymi 
współpracuje Zakład. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że Zakład współpracuje obecnie z organizacją OWES. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, na czym polega ta współpraca. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że podpisano umowę opiewającą na 30 tys. zł i w ramach tej kwoty Zakład ma 
kilka usług – m.in. prawnika, doradcę biznesowego, marketingowca. Dyrektor poinformował, 
że są jeszcze środki do wykorzystania. 
 
Radny Bartosz Biegus zapytał, czy ta kwota jest rozbita w czasie. 
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Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że kwotę należy wykorzystać do kwietnia 2023r.  
 
Radny Bartosz Biegus zapytał czy kwotę płaci się ryczałtowo, miesięcznie. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że w umowie rozpisano siedem pozycji, w ramach których można te środki 
rozdysponować. Dyrektor poinformował, że wykorzystano już 20 tys. zł. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy oprócz organizacji OWES nawiązano 
jeszcze jakąś współpracę. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że Zakład współpracuje także z Urzędem Marszałkowskim i PFRON. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy Zakład będzie brać udział w jakichś 
projektach.  
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że jest chęć wzięcia udziału w projektach i jeśli będą takie możliwości to 
Zakład będzie w nich uczestniczyć. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że jeżeli nawiązano współpracę z Urzędem 
Marszałkowskim, to w III sektorze co miesiąc pojawiają się nowe projekty. Jest to tylko 
kwestia zgłoszenia się do działu pozarządowego. Radna zapytała, czy są podejmowane kroki, 
aby PZAZ był bardziej rozpoznawalny w Gryfinie, ponieważ nie wszyscy mają dostęp do 
Internetu. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że jest pomysł na oklejenie samochodu, który jeździ w Gryfinie i okolicach, 
aby był „jeżdżącą reklamą”. Dyrektor dodał, że chce przeznaczyć na marketing środki, które 
zostały do wykorzystania z OWES. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że można by było zorganizować imprezę 
integracyjną i zaprosić różne instytucje w gminie Gryfino, oprowadzić ich po strzelnicy. W 
Gryfinie są szkoły, przedszkola i nad tym także warto się zastanowić i zachęcić ludzi, aby 
przyszli, zainteresowali się Zakładem. Radna ponadto zapytała, na jakich stanowiskach jest 
pozostałych 15 osób w PZAZ. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że jest to główna księgowa, księgowa, kadrowa, sekretarka, dyrektor, dwójka 
robotników, kierowca, czterech kierowników, pielęgniarka, fizjoterapeutka i osoba  
na zwolnieniu lekarskim.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy kierowca jest zatrudniony na pełen etat  
i czy pracownicy są przywożeni do pracy, czy sami przyjeżdżają. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że kierowca pracuje na pełen etat. Dodał, że część pracowników jest 
przywożona, a także zawożona do pracy w terenie. 
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Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała ile wykonywanych jest prac dojazdowych  
w ciągu tygodnia. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że codziennie odbywają się wyjazdy. Dodatkowo przy współpracach z różnymi 
firmami odbiera się lub zawozi towar, materiały.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy Dyrektor był już w innych zakładach 
aktywności zawodowej, aby dowiedzieć się jak one funkcjonują. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że był w zakładzie w Wałczu, ale planuje też wyjazd do zakładu w Goleniowie.  
 

W tym momencie posiedzenie opuścił Radny Jerzy Domaradzki. 
 

O godz. 14:00 Komisja kontynuowała posiedzenie w siedzibie Starostwa Powiatowego  
w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Michał Kozakiewicz. 

 
Ad.5 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XL sesję Rady Powiatu w   Gryfinie. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar,  
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk 

 
I. Informacja o stanie sanitarno-weterynaryjnym na obszarze Powiatu 

Gryfińskiego za 2021 r. (druk nr 1/XL); 
 

Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał, czy są pytania do informacji. 
 
- brak pytań; 
 
II. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2022 r. (druk nr 2/XL); 

 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa  
w Szczecinie wydała pozytywną opinię z przebiegu wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego 
za I półrocze 2022 r., stwierdzając brak przekroczenia wydatków i zobowiązań wymagalnych 
oraz wszelkie prawidłowości w wykonaniu budżetu za I półrocze br. uzasadniające 
pozytywną opinię. Następnie Przewodniczący zapytał, czy są pytania do informacji. 
 
- brak pytań; 
 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Powiatu nr XXXVI/268/2022 z dnia 14 kwietnia 2022 r. w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2022 r. (druk nr 3/XL);  

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
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Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że zgodnie z uzasadnieniem do projektu 
uchwały niewykorzystane środki w kwocie 83 165,60 zł z tytułu niezrealizowanych zadań 
przez Powiatowy Urząd Pracy w Gryfinie proponuje się przenieść na zadania  
dot. dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 
pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnych. Następnie zapytał, czy są pytania. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy zostały już podjęte działania dotyczące 
zmiany wejścia do hostelu (dot. interwencji) znajdującego się w budynku Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
odpowiedziała, że spotkała się z architektami w tej sprawie. W ich opinii, zgodnie 
z wymogami prawnymi należałoby dobudować pomieszczenie – tzw. ganek, aby wejście było 
od zewnątrz bądź wykorzystać część pomieszczenia biurowego na cele wykonania wejścia.  
Na ten moment szukane jest rozwiązanie, bez dobudowywania pomieszczenia, kosztem 
łazienki dla osób niepełnoprawnych również nie może tej sprawy rozwiązać. Urządzenie tego 
pomieszczenia wewnątrz jednostki przy pomieszczeniach biurowych nie było trafionym 
pomysłem.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz odnosząc się do informacji dot. bieżącej działalności 
Powiatowego Centrum Pomocy w Gryfinie zapytała, czy któryś z wymienionych projektów 
jest innowacyjnym projektem. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
odpowiedziała, że są dwa projekty, środki są z PFRON na dostępne mieszkanie i wynajem 
mieszkań dla osób niepełnosprawnych np. studentów. Na etapie PFRON-u zostało złożone 
wystąpienie do PFRON-u, bo jednostka zbierała wstępne informacje. Na terenie Gryfina 
osoba niepełnosprawna była zainteresowana kupnem takiego mieszkania czy zamianę.  
W związku z tym PCPR złożył wystąpienie w przypadku, gdyby osoby niepełnosprawne 
chciały wynajmować mieszkanie albo skorzystać z formy dofinansowania do czynszu, 
wynajmu bądź też kupna. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Gryfinie Bożena Stawiarska 

 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2022 rok (druk nr 4/XL);  
 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk omówiła wprowadzone zmiany do budżetu po stronie 
dochodów i wydatków, zgodnie z uzasadnieniem i zestawieniami tabelarycznymi będącymi 
załącznikami do niniejszego projektu uchwały. 
 
Radny Bartosz Biegus zapytał o przyczynę zmniejszenia planu dochodów na inwestycje 
drogowe w kwocie 1 150 000,00 zł. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk odpowiedziała, że jest to w ramach Rządowego 
Programu Polski Ład – I edycja. W tej edycji Powiat otrzymał określoną kwotę środków 
finansowych. Kwota 1 150 000,00 zł była zaprojektowana w budżecie powiatu, pochodziła  
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z I edycji, w projekcie budżetu na 2022 r. były również zaaplikowane środki własne powiatu. 
Po przeprowadzonych przetargach okazało się, że koszt inwestycji będzie wynosić około  
12 mln zł. Skarbnik dodała, że w Polskim Ładzie nie można dokonywać modyfikacji 
wniosku. W związku z powyższym Powiat nie był wstanie pod względem finansowym 
udźwignąć takiej inwestycji i takiej kwoty wyasygnować z własnych środków i tym samym 
wniosek z I edycji ulega wycofaniu. 
 
Radny Bartosz Biegus zapytał jakich dróg dotyczył wniosek. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że ul. Dworcowej i Mieszka I  
w Chojnie, ul. Sienkiewicza w Mieszkowicach oraz ul. Szkolnej w Żabnicy. Dodała,  
że najbardziej kosztowne byłoby przełożenie kostki brukowej na ulicach w Chojnie oraz na 
ulicy w Mieszkowicach oraz sprawy związane z kanalizacją w Mieszkowicach. W wyniku 
pierwszego przetargu wyszło ok. 12 mln zł, po drugim – ok. 9 mln zł, do przetargu przystąpiła 
tylko jedna firma. Wicestarosta dodała, że w związku z tym, że te koszty są tak rosnące i na 
etapie planowania nie udało się przewidzieć wzrostu w tym zakresie, Wydział Zarządzania 
Drogami przygotowuje pismo o umożliwienie zmian do  programu PŁ 
 
, aby móc skorzystać z tej kwoty. Dodała, że rozmawiała z Burmistrzem Gminy Chojna, im 
również nie uda się wykonać inwestycji w ramach przyznanych środków z I edycji Polskiego 
Ładu. Dodała, że gdyby Powiat Gryfiński wspólnie z Gminą Chojna pokazał, że obojgu 
samorządom zależy na tym zadaniu, to być może byłoby to możliwe, jednak musiałyby być to 
zmiany na szczeblu rządowym. Powiat będzie występować z taką sugestią, propozycją 
uelastycznienia Polskiego Ładu i dostosowania jego do realiów. Powiat nie jest wyjątkiem i 
to, że otrzymało się promesę nie oznacza wcale o realizacji zadania, jest to niezależne od woli 
samorządów tylko od realiów panujących obecnie na rynku.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak odnosząc się do sprawozdania z prac Zarządu   
dot. wniosku Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami w sprawie rozpatrzenia wniosku 
Wykonawcy VIA Projekt Łukasz Szawaryński dot. podpisania aneksu do umowy  
na wykonanie dokumentacji technicznych dla zadania pn. remont ulicy Sienkiewicza  
w Mieszkowicach planowanej do realizacji w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład – 
edycja I poprosił o szerszą informację w tym zakresie. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że inwestycja była w trakcie 
przygotowana pod Polski Ład, dokumentacja w tym zakresie jest przygotowana, a sam aneks 
dotyczył przedłużenia terminu z uwagi na to, iż dokumentacja wymagała uzgodnienia  
z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków, postępowanie przedłużyło się i realizacja umowy 
nie mogła zostać zakończona w planowanych terminach. W ramach tej umowy były dwa 
zadania – tj. dokumentacja dla ul. Sienkiewicza w Chojnie oraz dokumentacja dla  
ul.  Dworcowej i Mieszka I w Chojnie. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że główną zasadą i sporym problemem 
Polskiego Ładu jest to, że jest jedna promesa, jeden przetarg nie rozdzielony na częściowe 
zadania oraz jedna umowa.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039 (druk nr 5/XL);  
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Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że konsekwencją poprzedniej uchwały, 
dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-
2039. Zmiany w dochodach i wydatkach w 2022 roku opisane zostały w tabeli nr 1  
w objaśnieniach. Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: Wycofano się  
z realizacji przedsięwzięcia pn. „Poprawa infrastruktury drogowej powiatu gryfińskiego, 
poprzez przebudowę odcinków dróg powiatowych”. Wkład własny powiatu w wysokości  
250 000,00 zł zostanie przeznaczony na realizację zadań inwestycyjnych, m.in. 
przygotowanie dokumentacji projektowych na dodane do WPF zadań. Dodano następujące 
zadania pn. „Poprawa jakości życia mieszkańców powiatu gryfińskiego, poprzez 
modernizację dróg powiatowych (Polski Ład II)” i „Poprawa jakości życia mieszkańców na 
terenach popegeerowskich, poprzez przebudowę drogi nr 1390Z, na odcinku przejście przez  
m. Krzymów (Polski Ład III)”. Wnioski na ww. zadania zostały wstępnie rozpatrzone. 
Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039 
spowodowały modyfikacje w kształtowaniu się relacji z art. 243 ustawy o finansach 
publicznych. Pełen zakres zmian obrazują załączniki nr 1 i 2 do niniejszej uchwały. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że II Polski Ład jest na 14 050 000,00 zł,  
a III Polski Ład jest na 5 055 000,00 zł. Zadania wprowadzane są do przedsięwzięć po to,  
aby utorować sobie drogę do ogłoszenia postępowania przetargowego, bo procedura jest 
bardzo długa. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że do II Polskiego Ładu starali się wybrać 
drogi ze wszystkich gmin. Następnie dodała, że Powiat Gryfiński zawarł list intencyjny  
z Gminą Gryfino w zakresie współpracy w celu złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach 
Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład - edycja V - Rozwój stref 
przemysłowych, z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z przebudową odcinków 
dróg powiatowych prowadzących do Parku Regionalnego i budową dróg wewnętrznych  
(wraz z infrastrukturą techniczną) oraz remontem istniejących dróg, w tym dróg rowerowych 
oraz ciągów pieszych, na terenie Parku Regionalnego. Gmina miałaby otrzymać na drogi 
będące w strefie, tj. 18 mln złotych, natomiast Powiat 15 mln złotych.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

Ad.6 Zapoznanie się bieżącą działalnością Powiatowego Centrum Pomocy w Gryfinie. 
 
Komisja zapoznała się z informacją dotyczącą bieżącej działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy w Gryfinie, która stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.7 Sprawy różne, informacje i wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak odnosząc się do zapisu ze sprawozdania z prac 
Zarządu Powiatu, tj. „Na wniosek Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami, Zarząd 
jednogłośnie wyraził zgodę na podpisanie przez dwóch członków Zarządu porozumienia  
w/s uzgodnienia sposobu korzystania z drogi powiatowej nr 1424Z Mieszkowice – Macierz  
w ramach realizacji inwestycji pn. „Zadanie nr 1B.2/3: Prace modernizacyjne na Odrze 
granicznej, Etap I – Prace modernizacyjne na Odrze granicznej w celu zapewnienia zimowego 
lodołamania – część 3”, po uzupełnieniu zapisów w pełnomocnictwie szczególnym” poprosił 
o wyjaśnienie. 
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Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że chodziło o to, aby podpisać umowę  
z Wykonawcą w taki sposób, aby minimalizować ewentualne skutki przejazdu dużych, 
ciężkich, ponadgabarytowych transportów. W tym celu trzeba było zawrzeć dodatkowe 
uszczegółowienia korzystania z sieci dróg powiatowych. Wydział Zarządzania Drogami miał 
przygotowane rozwiązania w tym zakresie.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak odnosząc się do zapisu ze sprawozdania z prac 
Zarządu Powiatu, tj. „Zarząd zapoznał się z odpowiedzią dyrektora Departamentu Małych  
i Średnich Przedsiębiorstw Ministerstwa Rozwoju i Technologii z dnia 1 września 2022 r. na 
apel Zarządu Powiatu z dnia 19 sierpnia br. w sprawie katastrofy na Odrze, a także pismem 
zastępcy Dyrektora Biura Prezesa Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2022 r.  
o przekazaniu w/w apelu Zarządu skierowanego do Prezesa Rady Ministrów, według 
kompetencji”, zapytał o treść odpowiedzi. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że w odpowiedzi wskazano, gdzie 
według właściwości pismo Zarządu Powiatu zostało przekazane dalej. Jakie resorty 
podejmują kroki. Przedmiotowa odpowiedź została przekazana do wiadomości Radnym  
w wykazie pism na XL sesję. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że Ministerstwo w odpowiedzi zwraca 
uwagę na to, że sytuacja Powiatu Gryfińskiego jest dobra, odnosi się do spełnienia przez 
Powiat wskaźników. Powiat w całym okresie prognozy spełnia indywidualny wskaźnik 
zadłużenia.  
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że usuwanie skutków katastrofy 
ekologicznej na rzece Odra nie jest zadaniem Powiatu. Powiat jako samorząd zlokalizowany 
przy rzece, w imieniu osób poszkodowanych, wystąpił z prośbą o uwzględnienie ich 
problemów. 
 
Radny Bartosz Biegus zapytał, czy narady z Wojewodą trwają w dalszym ciągu. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że narady się odbywają. Dodała,  
że jeżeli chodzi o kontakt ze służbami Wojewody w zakresie wymiany informacji, to ocenia 
je bardzo dobrze. 
 
Radny Bartosz Biegus zapytał jaka jest kwota grantu została przyznana Powiatowi  
w konkursie Powiat Cyfrowy. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński odpowiedział, że prawie 244 000,00 zł. 
 
Zapytanie Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji Pozarządowych 
dot. pobytu czteroletniego dziecka w Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie: 
- jaka jest możliwość rozwoju tak małego dziecka w placówce? 
- jak placówka jest dostosowana do jego potrzeb? (zapytanie znak: BRZ.0012.2.45.2022.MR 
wraz z odpowiedzią – zał. nr 4). 
 
Zapytanie Przewodniczącego Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych Remigiusza Rzepczaka: 
- czy planowany jest remont drogi powiatowej na odc. Zielin-Troszyn, ze względu na zły stan 
nawierzchni (zapytanie znak: BRZ.0012.2.45.2022.MR wraz z odpowiedzią – zał. nr 5). 
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Na tym 45 posiedzenie zakończono o godz. 14:55 
 
 
Protokół sporządziły: 
 
 

Magdalena Romankiewicz 
 
 
Julia Grzegorczyk 
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 Remigiusz Rzepczak 


